
 

 

 

 

 

 

 

19-01-2016 

 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. 

I Selvstyrets bekendtgørelse nr. 19 af 8. oktober 2015 om medietilskud, 

herunder kapitel 2 § 5 kriterium nr. 9 står der at tilskudsansøger skal have 

hjemsted i Grønland. Hvad eller hvordan forstår Naalakkersuisut definitionen af 

”hjemsted i Grønland? 

 

2. 

Hvornår anser Naalakkersuisut en virksomhed at have hjemsted i Grønland og 

hvilke kriterier der skal ligge til grund herfor? 

 

3.  

Mener Naalakkersuisut at filialer af danske virksomheder her til lands anses 

som at virksomheden har hjemsted i Grønland? 

 

4. 

Er Naalakkersuisut tilfreds med de nye kriterier for modtagelse af projektstøtte 

til medier (den nye mediestøtteordning) eller agter Naalakkersuisut at ændre 

eller præcisere betingelserne for modtagelse af projektstøtte til medier 

fremadrettet? Hvis ja: hvilke kriterier og hvorfor? 

 

5. 

16. december skrev Naalakkersuisut i en pressemeddelelse at man har tildelt 

støtte til et enkelt projekt om ”etablering og udvikling af et uafhængigt 

internetbaseret nyheds- og aktualitetsmedie, der vil formidle nyheder og 

samfundsmæssige oplysninger”1. Er der tale om qeqqa.gl eller er der tale om et 

endnu ikke udviklet projekt med samme ejerkreds som qeqqa.gl? 

 

6. 

Er det et succeskriterie for Naalakkersuisut at der er flere ansøgere til støtten 

og at den afsatte pulje anvendes fuldt ud? Hvis ja, hvad vil Naalakkersuisut 

gøre for fremadrettet at skabe mere interesse for støtten? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Peter Olsen) 

 

Begrundelse 

 

Det er kommet frem, at den nye projektstøtteordning til medier kun har haft en enkelt 

modtager. Det er et medie der klart er rettet mod det grønlandske marked, men med en 

ejerkreds bosiddende i Danmark. Dette har afstedkommet debat om hvordan man 

definerer det at have ”hjemsted” i Grønland. Det er selvfølgeligt en væsentlig debat at 

have og den bør afstedkomme en klar kommentar fra Naalakkersuisut, så eventuel tvivl 

ryddes af vejen. 

                                           
1 http://naalakkersuisut.gl/da/Naalakkersuisut/Nyheder/2015/12/161215_medie 
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Inuit Ataqatigiit har været modstandere af denne nye projektstøtteordning og haft tvivl 

om dens relevans og effekt. Vi så hellere at man udviklede på den oprindelige ordning. 

Men dybest set er vi interesserede i at styrke og udvikle vores medier og derfor beklager 

vi, at der står penge ubrugte hen, som var tiltænkt medie-udvikling. Hvis ordningen viser 

sig ikke at være eftertragtet bør koalitionen derfor overveje at afskaffe den og tænke i 

andre baner. Dette kan ske i forbindelse med næste finanslov.  

Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 

 


